

中国社会科学引文索引 (CSSCI) 扩展版来源期刊
人大复印报刊资料重要转载来源报刊
RCCSE中国核心学术期刊

和平与发展

【国际问题研究综合期刊】

双月刊
2018

4

和平与发展

2018

4

- ◎ 构建人类命运共同体思想论析
陈积敏
- ◎ 特朗普治下的美日同盟关系及其未来走向
凌胜利 刘琪
- ◎ 对日美贸易摩擦的再认识
谢若初 吕耀东
- ◎ 印巴核试验20周年：回顾与展望
荣鹰

总第164期



和平与发展研究中心主办
CENTER FOR PEACE AND DEVELOPMENT STUDIES (CHINA)

目 录

· 聚焦中国

- 构建人类命运共同体思想论析 陈积敏 (001)

· 亚太研究

- 特朗普治下的美日同盟关系及其未来走向 凌胜利 刘 琪 (017)
- 对日美贸易摩擦的再认识 谢若初 吕耀东 (034)
- 印巴核试验 20 周年 : 回顾与展望 荣 鹰 (049)
- 印度南海安全合作 : 动因、举措及前景 庞敬然 (062)
- “一带一路”背景下的中越经济合作 : 现状与展望 邱普艳 (078)
- 我国地方政府参与中国 - 东盟合作的动力、进程与特点 杨祥章 (094)

· 专题研究

- 中国建设“冰上丝绸之路”的战略选择 张木进 王晨光 (111)
- * 英文内容提要 (126)
- * 陈积敏文章英译文 (131)
- * 凌胜利、刘琪文章英译文 (137)

CONTENTS

• Focusing China

- On the Thought to Build a Community with a Shared Future for Humanity
..... *Chen Jimin* (001)

• Asia-Pacific Studies

- The US-Japan Alliance under the Trump Administration and Its Future Development Trend *Ling Shengli & Liu Qi* (017)
- Rethinking the Trade Frictions between the U.S. and Japan
..... *Xie Ruochu & Lyu Yaodong* (034)
- The 20th Anniversary of the Nuclear Tests by India and Pakistan: Retrospect and Prospect *Rong Ying* (049)
- The Security Cooperation of India in the South China Sea: Motivation, Measures and Prospect *Pang Jingran* (062)
- The China-Vietnam Cooperation against the Background of the “Belt and Road” Initiative: Status Quo and Prospect *Qiu Puyan* (078)
- The Driving Force, Process and Characteristics of China’s Local Governments in Participating in the China-ASEAN Cooperation *Yang Xiangzhang* (094)

• Monographic Studies

- China’s Strategic Choice of Building the “Silk Road on Ice”
..... *Zhang Mujin & Wang Chenguang* (111)
- * English Abstracts (126)
- * English Translation of Chen Jimin’s Article (131)
- * English Translation of Ling Shengli & Liu Qi’s Article (137)